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 Kuntalain mukaan kunnan asukkaalla sekä kunnassa toimivalla yhteisöllä, 

säätiöllä ja palvelun käyttäjällä on oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa 
koskevissa asioissa. Aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet on 
tuotava valtuuston tietoon vähintään kerran vuodessa. 

 
 Valtuuston työjärjestyksen mukaan kunnanvaltuustolle on vuosittain 

tuotava huhtikuun loppuun mennessä luettelo valtuutettujen tekemistä ja 
kunnanhallitukselle lähetetyistä aloitteista, jos valtuusto ei ole niitä 
lopullisesti käsitellyt. 

 
Kuntalaisaloitteet ja valtuustoaloitteet: 
 
Kullerokenttä Hiitolanjoen varrelle ja Paviljonki Hiitolanjoen saareen 
21.2.2022 Aili Revon aloitte  
- Kunnanjohtaja vastannut kirjeitse Revolle 22.3.2022, että veden pintaa ei 
voida laskea, vaikka Ritakoski puretaankin. 
 
Kokoontumispaikka nuorille Simpeleen keskustaan 
8.2.2022 Nuorten vaikuttajaryhmän aloite kunnanhallitukselle:  
- Kunnanhallitus käsitellyt asiaa 28.3.2022 ja antanut 
elinympäristöpalveluille tehtäväksi selvittää aloitteessa esitettyä 
kokoontumispaikkaa 
- Elinympäristölautakunta käsitellyt aloitetta 27.4.2022 ja esittänyt 
kokoontumispaikaksi Kenttäpolun ja Simpeleen kirjaston pysäköintialueen 
välistä viheraluetta 
- Kunnanhallitus käsitellyt 20.6.2022 asiaa ja hyväksynyt suunnitelman 
toteuttamisen ja rahoituksen enintään 18 000 euroa Hyrkkään 
testamenttivaroista. Elinympäristöpalvelut ja nuorten vaikuttajaryhmän 
tulee sopia kokoontumispaikan hoidosta ja ylläpidosta 
 
Lahjoitus ukrainalaisten auttamiseen 
7.3.2022 Taina Longan aloite valtuustolle, että Rautjärven kunta lahjoittaa 
euron / asukas eli 3100 euroa ukrainalaisten auttamiseen 
- Valtuusto hyväksyi esityksen siten, että puolet avustuksesta lähetetään 
Unisefin kautta ja toinen puoli SPR:n kautta. 
- Ukrainalaisten avustaminen käsitelty kunnanhallituksessa 14.3.2022 ja 
hyväksytty avustusmääräksi 1 550 euroa sekä Unicefille että Suomen 
Punaiselle Ristille 
 
Vetoomus ukrainalaisten naisten ja lasten hätämajoituksesta 
7.3.2022 Harri Lunkan aloite. Vetoomuksessa pyydettiin, että Rautjärven 
kunta selvittää mahdollisuuden ottaa hätämajoitukseen ukrainalaisia. 
- Kunnanjohtaja tiedotti, että kuntaliitto kerää tarvittavaa tietoa kuntien 
tueksi Ukrainan tilanteesta. Maahanmuuttovirasto kartoittaa 
majoituspaikkojen määrät kunnissa. 
- Ukrainalaisten avustaminen käsitelty kunnanhallituksessa 14.3.2022 ja 
kunnanhallitus ilmoitti, että Raujtärvelle on vuokra-asuntoihin mahdollisuus 
sijoittaa noin. 50 ukrainalaista pakolaista, mutta ensisijassa kunta keskittyy 
kiintiöpakolaisten vastaanottoon. 



 
Tiiliruukin venelaituri 
1.4.2022 aloite kuntalaisaloite.fi palvelun kautta: Jere Kankareen ja 32 
muun ehdotus, että Rautjärven kunta rakentaisi /rakennuttaisi yhden 
laiturin lisää tiiliruukkiin. Laituri täyttyisi saman tien ja paikkojen hintaa voisi 
nostaa huoletta nykyisestä ja sillä laituri maksaisi itseään takaisin 
mukavasti 
- Elinympäristölautakunta on käsitellyt asian 27.4.2022 ja päättänyt, että 
Tiiliruukin voimassa olevan asemakaavan mukaisen satama-alueen 
suunnittelu aloitetaan tämän vuoden aikana. Alueen kehittämiseksi alueen 
rakentamisesta laaditaan yleissuunnitelma. Suunnitelman laatimisen 
yhteydessä selvitetään kustannukset uuden pienvenesataman 
rakentamisesta asemakaavassa osoitettuun paikkaan. Pienvenelaiturin 
rakentamisesta päätetään vuoden 2023 talousarvion laadinnan 
yhteydessä. Lisäksi lautakunta päättää, että laiturivenepaikkojen tarvetta 
selvitetään kyselyllä. Aloitteen vastuuhenkilöä kuullaan aloitteeseen liittyen 
ja aloitteen käsittelyvaiheet saatetaan hänelle tiedoksi. 
 
Äänestyspaikkojen ja -aktiivisuuden lisääminen 
25.4.2022 Sosiaalidemokraattien valtuustoryhmän aloite 
äänestyspaikkojen ja -aktiivisuuden lisäämisestä 
- Kunnanhallitus siirtänyt aloitteen keskusvaalilautakunnan valmisteltavaksi 
2.5.2022. 
 
Kunnan historiikin tekeminen ja julkiseminen sekä kuntaliitoksen 50-
vuotisjuhla 
15.11.2021 Liisa Terävän valtuustoaloite Rautjärven kunnan historiikin 
tekemisestä ja julkaisemisesta vuonna 2023 sekä kuntaliitoskunnan 50-
vuotisjuhla 
- Kunnanhallitus käsitteli asiaa 2.5.2022 ja päätti perustaa toimikunnan  
- Kunnanhallitus perusti toimikunnan 16.5.2022 ja valitsi toimikunnan 
puheenjohtajaksi Liisa Terävän ja varapuheenjohtajaksi Taina Lonkan ja 
jäseniksi Markku Jäppisen ja suostumuksen mukaisesti Kirsti Sahlan sekä 
järjestöjen edustajaksi Tuula Kukkosen. Lisäksi pyydetty toukokuun 
loppuun mennessä kirjasto- ja kulttuuritoimesta sekä nuorisotoimesta / 
nuorten vaikuttajaryhmän nimeämään edustajat.  
- Kirjasto- ja kulttuuritoimen edustajana toimii Paula Jääskeläinen / Tuija 
Lind 
 
Kunnan tilojen maksuttomuus alle 18-vuotilaille 
13.6.2022 Rautjärven SDP:n valtuustoryhmän aloite / Timo Paajanen: 
Kunnan tilojen käyttö, kunnan omistamien tilojen (salit, muut tilat) käyttö 
maksuttomiksi alle 18-vuotiaille 
- Kunnanhallitus siirtänyt aloitteen 20.6.2022 hyvinvointilautakunnan 
käsiteltäväksi. 
 
Taajamametsien siistiminen 
13.6.2022 Taina Longan valtuustoaloite taajaman metsien siistimiseksi. 
- Kunnanhallitus on siirtänyt aloitteen 20.6.2022 elinympäristölautakunnan 
käsiteltäväksi. 
 
Simpele 100 vuotta tapahtuman järjestäminen 
4.9.2022 Päivi Anttonen: Simpeleen 100-vuotissynttäreiden 
ilmaistapahtuman järjestäminen 
- Sini Javanaisen vastaus 5.9.2022 asiasta ja korjaus, että Rautjärvi viettää 
50-vuotisjuhlaa. 
 
 
 



Vuoden 2023 talousarvion valmistelu 
14.11.202 Liisa Terävän toimenpidealoite veroprosentin alentamisesta, 
yksityistieavustusten korottaminen, varhaiskasvatusmaksujen poistaminen, 
opasteiden ajantasaistaminen ja kuntoon saattaminen 
- Yksityistieavustusten korottaminen ja varhaiskasvatusmaksujen 
poistaminen otettu huomioon 2023 talousarviossa ja veroprosentin 
alentaminen vuoden 2024 taloussuunnitelmassa 
- Opasteiden ajantasaistaminen ja kunnostaminen 
elinympäristöpalveluiden toimeenpanossa, joka on odottanut mm. Tietoa 
Ritakosken liittymän tulevaisuudesta ja siihen liittyen Hiitolanjoen 
opastussuunnitelman valmistumisesta. 
 
Iäkkäiden ja vammaisten kuntalaisten tilanteen parantaminen 
22.11.2022 Teuvo Räsänen: Kannanotto vanhus- ja vammaisneuvostolta 
hyvinvointilautakunnalle ja elinympäristölautakunnalle kunnan iäkkäiden ja 
vammaisten henkilöiden tilanteesta ja esitti huolensa aiheesta (pitkät 
välimatkat, kuljetusmahdollisuudet, esteettömyys, yksinäisyys)  
- Elinympäristölautakunta on käsitellyt asian 14.12.2022 ja merkinnyt asian 
tiedokseen ja ottaa mahdollisuuksien mukaan kannanotossa esitetyt asiat 
huomioon tulevien asioiden valmistelussa ja päätöksenteossa 
- Hyvinvointilautakunta on käsitellyt asiaa 21.2.2023 ja lautakunta ohjeistaa 
hyvinvointijohtajan valmistelemaan mahdollisuutta lisätä asiointiliikennettä 
vuonna 2024 alusta. Lautakunta ohjeistaa viranhaltijoita lisäämään 
sopivissa yhteyksissä ikäihmisten tietoisuutta sosiaalihuoltolain mukaisesta 
liikkumisen tuesta. Lautakunta ottaa mahdollisuuksien mukaan muut asiat 
huomioon tulevien asioiden valmisteluissa ja päätöksenteossa. 
 
Kirsikkapuiston perustaminen 
25.11.2022 Matti Terävän aloite Kirsikkapuiston perustamisesta 
Simpeleentie ja paloaseman väliselle alueelle 
- Siirretty elinympäristöpalvelujen valmisteluun. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Anttila Harri 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää, että kunnanvaltuusto merkitsee tiedokseen 
valtuustoaloitteet ja kuntalaisaloitteet vuodelta 2022 ja toteaa seuraavat 
aloitteet loppuun käsitellyiksi: 
- Kullerokenttä Hiitolanjoen varrelle ja Paviljonki Hiitolanjoen saareen, 
- Kokoontumispaikka nuorille Simpeleen keskustaan 
- Lahjoitus ukrainalaisten auttamiseen 
- Vetoomus ukrainalaisten naisten ja lasten hätämajoituksesta 
- Kunnan historiikin tekeminen ja julkiseminen sekä kuntaliitoksen 50-
vuotisjuhla  
- Simpele 100 vuotta tapahtuman järjestäminen  
- Vuoden 2023 talousarvion valmistelu  
- Iäkkäiden ja vammaisten kuntalaisten tilanteen parantaminen  

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 
 


